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Voditelj
Proizvodnja je prošle godine bila u padu i zato nema osnova da se poveća minimalna cena rada, jer bi to
dovelo do novih otpuštanja, smatraju stučnjaci Ekonomskog instituta. Kakva će biti ova godina, kažu, ne
može se zaključiti samo na osnovu rezultata za januar i februar, ali se slažu s procenom Fiskalnog saveta
da  će  minus  u  državnoj  kasi  biti  veći  nego  što  je  Vlada  planirala.  Na  ruku  joj  neće  ići  ni  afera  s
aflatoksinom ni pokretanje proizvodnje u smederevskoj Železari.
Reporter, Mirjana Brajković
Cene rastu, a mi sve manje kupujemo, jer realno i manje zarađujemo. Dobro je što strancima prodajemo
automobile, ali je problem što preko granice ide sve manje hrane, kažu na Ekonomskom institutu. Da bi
poljoprivreda  stvarno  postala  motor  razvoja,  mora  ozbiljnije  da  se  radi  nego  u  slučaju  aflatoksina  u
kukuruzu i mleku.
Stojan Stamenković, ,,Makroekonomske analize i trendovi"
Ja  se  bojim da  time nije  upropašćena  srpska  poljoprivreda  jer  se  nama,  otkazuju  se  ugovori  za  izvoz
kukuruza i žitarica uopšte, za izvoz mleka u ovu okolinu gde je on, gde je on išao i bojim se da će još
nove stvari da naiđu. Ovaj, od jutros čitam sad su Rusi pronašli u jabukama veliki nivo pesticida.
Reporter, Mirjana Brajković
Ignorisanje problema zaraženog kukuruza izvezenog u više zapadnoevropskih zemalja mnogo će koštati
Srbiju narednih godina, kažu ekonomisti,i podsećaju da od te žitarice godišnje u inostranstvu zarađujemo
po  200  miliona  evra.  Ekonomisti  loše  ocenjuju  i  vladinu  ideju  da  pokrene  proizvodnju  čelika  u
Smederevu, budući da, kako kažu, Železara domaće potrebe za čelikom podmiri  za samo mesec dana
rada.
Mahmut Bušatlija, ekonomista
Vi morate  imati  dobar  plasman  toga  proizvoda,  jer  na  čeliku  su  i  Amerikanci  gubili  na  svakoj  toni  su
gubili oko 100 dolara. Sad se situacija još pogoršala, tako da ja očekujem da će smederevski čelik gubiti
po toni sigurno oko 120 dolara. Dakle, vi samo pravite sve veće troškove.
Stojan Stamenković, ,,Makroekonomske analize i trendovi"
Izdaci za održavanje te železare biti sada više nego dvostruko veći nego što bi bili izdaci za onih 60 odsto
zarada koje su se  isplaćivale tamo i postavlja se pitanje nije  li bolje da se sredstva ulažu u to da se ti
ljudi,  u  krajnoj  liniji,  preorijentišu,  prekvalifikuju  da  idu  u  neku  drugu  proizvodnju,  jer  Smederevo  se
neće spasiti ovim.
Reporter, Mirjana Brajković
Ekonomistima  nije  jasno  ni  gde  bi  država  našla  bar  100  miliona  evra  neophodnih  za  pokretanje
proizvodnje u Želelezari. I ovako će, kažu, minus u državnoj kasi biti bar 25 milijardi dinara veći nego što
je predviđeno budžetom.
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